
 
 
 

Dato: 19.06.2024 

   
 

 
UTKAST TIL REFERAT FRA I KOORDINERINGSGRUPPEN FOR 
OSLOREGIONEN  
  
Tidspunkt: tirsdag 4. juni 2024 kl. 12.00 – 14.45  
  
Sted: Teams 
  
  
Deltakere 

Navn   Virksomhet   

Bjarne Haslund  Oslo kommune   

Dag Aanensen  Drammensregionen IPR 

Nina Mosseby  Samarbeidsrådet for Nedre Romerike  

Svein Frydenlund  Hamarregionen IPR 

Inger Synnøve Kammerud  Ringeriksregionen IPR 

Martin Hafsahl  Asker og Bærum  

Trine Knobel    Gardermoregionen IPR 

Erik Mogens Unaas  Indre Østfold regionråd IPR 

Ingunn Granaasen  Hadelandsregionen IPR 

Jon Eivind Svagård Kongsbergregionen IPR 

Marit Mundahl Søndre Østfold regionråd IPR 

  
Sakspapirer og vedlegg ligger her: https://www.osloregionen.no/kalender/4-juni-adm-

koordineringsgruppen-2024/ 

  

Presentasjoner fra møtet er vedlagt. 
  
Sekretariatet:  Målfrid Baik, Eva Næss Karlsen, Eivin Winsvold 
Møteleder:                Bjarne Haslund, Oslo kommune  
  
  
  
  
  
  
 
 
 
 
  
  

https://www.osloregionen.no/kalender/4-juni-adm-koordineringsgruppen-2024/
https://www.osloregionen.no/kalender/4-juni-adm-koordineringsgruppen-2024/
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Saksliste 

  
Sak 1 Godkjenning av innkalling og dagsorden 

Til dagsorden ble Sak 6-8 flyttet til starten av møtet, da Eva ikke hadde anledning til å delta 
på hele møtet. Saksliste og dagsorden godkjent. 

  
Sak 2 Godkjenning av referat fra møtet i koordineringsgruppen den 9. april 2024 

  Utkast til referat ligger ute på nettsiden. Godkjent. 
 

Sak 3. Runde rundt bordet – Hva er nytt i delregionene?  
  
Drammensregionen IPR 

• Har igangsatt prosess med utarbeidelse av ny regional Næringsplan, etter ønske fra de nye 
ordførerne i regionen 

o Drammensregionen har høyere utdanningsinstitusjoner i regionen 
o Deltakere i arbeidsgruppa blir næringssjefer i kommunene, USN med Dekan og 

ledere av næringsforeningene 
o Tar gjerne imot tips fra andre i samme prosess 

• Nytt inntektsoverføringssystem i kommunesektoren:  
o En del kommuner har blitt trukket kraftig i inntektsgrunnlaget, bl.a. Asker  
o Det er dyrt å være generalistkommune 
o Osloregionen kan være en arena for å diskutere dette med f.eks. stortingspolitikere 

 
Indre Østfold-regionen IPR 

• Kommuneøkonomi er viktig tema 
o Men fylkeskommunene har minst like dårlig økonomi 
o Østfold er en fattig fylkeskommune 
o Vanskelig økonomi gir kutt i kollektivtrafikk og skole 

• Har planer om å etablere sykepleierutdanning på campusen i Mysen 
o Stor suksess med Campus Mysen, mange søkere 

• NTP 
o Spennende å se hva som skjer med NTP-forhandlingene i innspurten 
o NTP skal vedtas i Stortinget i neste uke 

 
Ringeriksregionen IPR 

• NTP er i fokus 
o Spennende at SV har brutt NTP-samarbeidet med regjeringa 
o Har store forhåpninger til at Ringerike (inkl. Ringeriksbanen) kan komme bedre ut 

som følge av dette 

• Statnett har annonsert arbeid med ny trafostasjon på Ringerike 
o Bedriftene står i kø, kraftbehovet stort 

• Dårlig økonomi i fylkeskommunen 
o Konsulenter har gjennomgått alle utgifter i fylkeskommunen for å finne mulige kutt 
o Det kan bli store konsekvenser dersom kuttene gjennomføres 
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Kongsbergregionen IPR 

• Har en politisk tiltaksplan 2024-2027 som skal operasjonaliseres 

• Kongsberg Agenda, 19-21. juni: https://kongsbergagenda.no/  
 
Asker (og Bærum) 

• Største sak er endring i inntektssystemet til kommunene 
o Har vært flere krisemøter i kommunene 
o Flere hundre millioner må kuttes 
o Endringen i inntektssystemet overskygger alle andre saker for tiden.. 

 
Søndre Østfold regionråd IPR 

• Styremøte i Søndre Østfold IPR gjennomført nylig 
o Besøk fra Eva og Målfrid, gode innlegg 
o Østfold fylkeskommune var med, noe som kan være nyttig for deltakelse i 

Osloregionen IPR 

• Søndre Østfold kommer bedre ut enn andre i endring av inntektssystemet, men det er likevel 
viktig å ta opp dette i Osloregionen 

o Regionrådet har ulike fora med Østfold fylkeskommune, trafikk og regionale planer 
 
Samarbeidsrådet for Nedre Romerike 

• Kommuneøkonomi er veldig tøft tema for tiden 

• Et lystigere tema er samarbeidet med Oslo Met om utdanning 
o Utredning gjennomført for plassering av ulike studier i regionen, mulig overføring av 

noen tilbud fra Oslo til Romerike 

• Samarbeid med fylkeskommunen er viktig, men kan være utfordrende å få til  
 
Hamarregionen IPR 

• Kommuneøkonomi og inntektsfordeling er viktig tema 

• NTP er viktig tema 
o Innlandet har spesielt mye fylkesvei, krevende å vedlikeholde 

• Videregående skole-strukturen i fylket må gjennomgås, det ventes lavere elevtall 

• Sykehus-saken i innlandet er utfordrende 
o Helseforetaket klarer ikke å drive i pluss, og har ikke midler til å bygge nytt sykehus 

på Moelv 
 
Gardermoregionen IPR   

• Økonomi er utfordrende 
o Redusere antall stillinger er nødvendig noen steder for å kutte kostnader 

• Det jobbes med utdanningstilbudet, ulike former for samarbeid omkring utdanning 

• Regionrådet skal på befaringer de nærmeste dagene, besøke bl.a. ulike helse- og 
velferdstilbud for å lære om dette 

 
Hadelandsregionen IPR 

• Kommuneøkonomien er utfordrende 

https://kongsbergagenda.no/
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• Fylkesstrukturen er viktig for Hadelandsregionen, som er delt mellom flere fylker 

• Studietilbudet i regionen har gode søkertall, er viktig for regionen 
 
Oslo kommune 

• Oslopakke 3 reforhandlet – enighet mellom partene om videreføring 
o Satsene økes for både fossil- og elbiler  

▪ Samme antall kroner i økning for både fossil- og elbiler 
▪ Elbilene ligger rett over 50 % av kollektivsatsen 

o Det meste av midlene går til kollektivtransport 
▪ Fornebubanen  
▪ Signalsystem på T-banen 
▪ Vedlikehold 
▪ Ensjøsvingen 
▪ Ombygging av Majorstua stasjon – øker kapasiteten i hele t-banesystemet 

o Røatunnel ligger også inne i Oslopakke 3 

• NTP er viktig sak for Oslo kommune  
o Komitebehandling i neste uke i Stortinget 
o Ringeriksbanen, Majorstua stasjon etc. er viktig for Oslo kommune 

• De biliterale forbindelsene mellom Oslo og Akershus er stadig bedre 
  

 
Sak 6 Høringsuttalelse fra Osloregionen om NOU 2024: 2 I samspill med naturen – 
naturrisiko for næringer, sektorer og samfunn i Norge  

Det ble gjort en kort redegjørelse av utredningen. Faggruppe Klima og miljø har gjennomgått 
utredningen og kommet med innspill. Den 29. mai ble det holdt et webinar i Klimaskolen om 
NOUen og om forslag til de nye statlige planretningslinjene. Høringsuttalelse fra 
Osloregionen vil bli behandlet i Interessepolitisk utvalg 6. juni og styret vedtar 
høringsuttalelse den 24. juni.   

  
Sak 7 Høringsuttalelse fra Osloregionen om forslag til nye statlige planretningslinjer for 
arealbruk og mobilitet  

Det ble gjort en kort redegjørelse av retningslinjene. Faggruppe Klima og miljø har 
gjennomgått det og kommet med innspill. Den 29. mai ble det holdt et webinar i Klimaskolen 
om NOUen og om forslag til de nye statlige planretningslinjene. Høringsuttalelse fra 
Osloregionen vil bli behandlet i Interessepolitisk utvalg 6. juni og styret vedtar 
høringsuttalelse den 24. juni.   

  
Sak 8 Høringsuttalelse fra Osloregionen om nye planretningslinjer for klima og energi  

Det ble gjort en kort redegjørelse av retningslinjene. Faggruppe Klima og miljø har 
gjennomgått det og kommet med innspill. Den 29. mai ble det holdt et webinar i Klimaskolen 
om NOUen og om forslag til de nye statlige planretningslinjene. Høringsuttalelse fra 
Osloregionen vil bli behandlet i Interessepolitisk utvalg 6. juni og styret vedtar 
høringsuttalelse den 24. juni.   
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Sak 4: Strategiske føringer 2025-28 – utkast 
De nye strategiske føringene har vært ute på høring 28. april-28. mai. På grunn av knapp 
høringsperiode fikk de som hadde behov for det utsatt høringsfrist. Saken vil bli behandlet i 
Interessepolitisk utvalg 6. juni og i styret den 24. juni. før den vedtas i representantskapet 29. 
august. 

 

Sak 5. KI – hva trenger og ønsker offentlig sektor?  
Ved en inkurie ble ikke saken tatt opp under møtet, men presentasjon og spørsmål med 
innspill ble sendt til KG rett etter møtet.  
  
KS har akkurat offentlig gjort en rapport som ser på barrierer og muligheter i kommunal 
sektors arbeid med kunstig intelligens: 
https://www.ks.no/contentassets/0f1e4a68863e4df6a12a89edb638008c/KS-FOU-
Barrierer-og-muligheter-i-kommunal-sektors-arbeid-med-KI.pdf  
  
Forskningsrådet avsetter nå midler til KI og har bl.a. en utlysning for etablering av fire til seks 
forskningssentre for kunstig intelligens på inntil 850 millioner NOK: 

https://www.forskningsradet.no/utlysninger/2025/forskningssentre-kunstig-
intelligens/    

  
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------   
Foreløpige saker til styremøtet 24. juni 2024, kl 09:30-11:30, Oslo Rådhus  
 

Sak 6. Høringsuttalelse fra Osloregionen om NOU 2024: 2 I samspill med naturen – 
naturrisiko for næringer, sektorer og samfunn i Norge  

Ble belyst tidligere i møtet  

 
Sak 7. Høringsuttalelse fra Osloregionen om forslag til nye statlige planretningslinjer for 
arealbruk og mobilitet  

Ble belyst tidligere i møtet  

  
Sak 8. Høringsuttalelse fra Osloregionen om nye planretningslinjer for klima og energi  

Ble belyst tidligere i møtet  

  
Sak 9. Dagsorden og opplegg for møtet i representantskapet den 29. august 2024   
Sak 10. Endring av samarbeidsavtalen for Osloregionen IPR  

Saken ble lagt ut på høring 6.mai – 3. juni. Høringsforslaget var ihht tidligere presentasjon og 
diskusjon fra KG 9. april. Det kom inn 4 høringsinnspill. Samtlige støtter forslagene   

  
Sak 11. Årsrapport med regnskap 2023  

Saken utgår siden den ble behandlet i forrige styremøte  

https://www.ks.no/contentassets/0f1e4a68863e4df6a12a89edb638008c/KS-FOU-Barrierer-og-muligheter-i-kommunal-sektors-arbeid-med-KI.pdf
https://www.ks.no/contentassets/0f1e4a68863e4df6a12a89edb638008c/KS-FOU-Barrierer-og-muligheter-i-kommunal-sektors-arbeid-med-KI.pdf
https://www.forskningsradet.no/utlysninger/2025/forskningssentre-kunstig-intelligens/
https://www.forskningsradet.no/utlysninger/2025/forskningssentre-kunstig-intelligens/
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Sak 12. Revidert budsjett 2024  

Avventet beregninger på lønnskostnader pga. endringer i bemanning  

  
Sak 13. Fastsettelse av medlemskontingent for 2025  
 Saken ble diskutert under møtet og flere pekte på betydningen av utfordrende  

kommuneøkonomi i vurdering av å øke kontingenten. 

  
Sak 14. Strategiske føringer 2025-2028 (sak 4)  

  
Sak 15. Samarbeidsavtalen for Osloregionen IPR – behov for justeringer (sak 10)  
  
Sak 16. Suppleringsvalg til styret  

 Suppleringsvalg av styremedlem fra Drammensregionen. 

  
Orienteringssaker til styremøtet  
Sak 17. Orientering fra styrets medlemmer om aktuelle saker i regionen  
Sak 18. Rapport fra interessepolitisk utvalg  
Sak 19. Status – dialog med fylkeskommunene  
 Det ble vist til flere tidligere politiske vedtak som viser til ønske om å få  

fylkeskommunene tilbake igjen som medlemmer i Osloregionen. I den sammenheng vedtok 
styret den 16. februar en prosess. Styreleder følger det opp på politisk nivå med 
fylkeskommunene. Flere viste til stor støtte fra kommunenes side samt til positive signaler 
fra fylkeskommuner. 

  
Sak 20. Orientering fra sekretariatet  

• Søknad til Oslofjord-prosjekt  
• Søknad til Interreg-prosjekt  
• Oslofjordregionens NTP-arbeid, mai-juni  
• Arrangementer  

i.Kongsberg Agenda  
ii.Arendalsuken  

iii.BEST-konferansen  
• Oppstart KI-satsing   
• Etablering av kraftgruppe  
• Bemanningssituasjon i Osloregionen  

  
------------------------------------------------------------------------------------------------------------  
Sak 21. Eventuelt  
 

 


